

[Text]

He is going to see if Tony Roman could free himself to come along as well. I doubt that. I talked to Tony early this morning and his plate is pretty full. Anyway, Dusty is going to try to do that.

Might I just try to recap. As we talked about yesterday, because of the shortness of time and the minister's great desire to get this bill moved along so we do not lose it if we prorogue, I know it is awfully tight but our wish, certainly on the government side, is that we carry on today and hear Richard Devenney. At 3.30 p.m. the officials are scheduled to return and answer questions. Then tomorrow morning a room has been booked by the clerk, room 308, West Block. The recommendation or feeling is that we will deal with these two witnesses and then we would like to start really into trying to get as far along as we can on clause-by-clause review.

Mr. Flis I believe will be back tomorrow. I know that he has one amendment he would like us to consider—maybe more, but he did mention one. So it is good that he will be here tomorrow.

That is really what I am recommending we try to do—because of the minister's great concern, that we move this one along.

Canada will be one of 23 countries as the original people participating in this bank. The deal, I gather, is to be signed next March 31. So depending on if we prorogue and how long the break is, we could really be behind the eight ball. It is a very important role for Canada to be there on day one as a shareholder in that bank.

So could I have any comments from the committee on moving in that direction.

Ms Callbeck (Malpeque): At the beginning, as you know, we had certainly made our intentions known that we would like more witnesses. But we understand the timeframe you are in, and it is an important bill. We agree with the principle. So as long as we have some witnesses tomorrow, we will agree to that.

The Chairman: Good. Thank you for that. I might just mention another thought. I know that, Ms Callbeck, we have talked about this, and also with Mr. Langdon. The idea is let us get the bill through, but then with advance notice I can guarantee you that we can get some high-profile people like Andrew Sarlos up here.

Mr. Langdon had a good idea this morning. This committee would have been dissolved by then, but we could get this subject onto the agenda of the finance committee.

I took a liberty this morning. I was at finance first thing, and the chairman, Don Blenkarn, quickly agreed that if certain members of this committee wanted to get that item onto the finance committee's agenda a couple of months or so from now then the answer is yes. As a matter of fact, the chairman had hoped that this bill would go to the finance committee in the first place, but the agenda there was too loaded.

I am quite sure we could get whatever we need, three or four very top-flight witnesses, come March or April, under the finance committee agenda.

[Translation]

Il va voir si Tony Roman peut se libérer pour l'accompagner. Mais j'en doute. J'ai parlé à Tony ce matin même, et son emploi du temps était chargé. Quoi qu'il en soit, Dusty va essayer de prendre toutes les dispositions nécessaires.

Je voudrais donc récapituler. Comme nous l'avons dit hier, comme nous avons très peu de temps et que le ministre voudrait beaucoup que ce projet de loi soit adopté de façon qu'il ne meure pas au *Feuilleton* en cas de prorogation—et je sais que cela va être très difficile—mais ce que l'on souhaite, du moins du côté non ministériel, c'est que nous fassions progresser les travaux d'aujourd'hui en entendant le témoignage de Richard Devenney. A 15h30, les fonctionnaires doivent revenir pour répondre à des questions. Pour la suite, le greffier a réservé pour demain la salle 308 de l'Édifice de l'ouest. J'aimerais que l'on entende deux témoins, puis nous pourrions entreprendre l'étude article par article, en essayant de nous avancer le plus possible dans nos travaux.

Je crois que M. Flis doit revenir demain. Il voudrait nous faire étudier un amendement—ou peut-être plusieurs, mais il en a mentionné un. Il sera donc ici demain, et c'est parfait ainsi.

Voilà donc ce que je voudrais ce que l'on fasse, car le ministre tient beaucoup à ce que nous avancions rapidement dans nos travaux.

Le Canada va faire partie des 23 pays qui vont participer à la création de cette banque. L'accord constitutif doit être signé le 31 mars prochain, je crois. Par conséquent, selon la date de la prorogation et la durée de l'intersession, nous risquons de dépasser la date limite. Le Canada aura un rôle très important à jouer en tant qu'actionnaire dès la création de cette banque.

J'invite donc les membres du comité à me dire ce qu'ils en pensent.

Mme Callbeck (Malpeque): Comme vous le savez, nous avons dit au début que nous aimerions entendre davantage de témoins. Mais nous comprenons les délais qui nous sont imposés, car il s'agit d'un projet de loi important, dont nous approuvons le principe. Si nous pouvons entendre quelques témoins dès demain, cette façon de procéder nous convient.

Le président: C'est parfait. Je vous en remercie. Je voudrais signaler autre chose. Je crois d'ailleurs, M^{me} Callbeck, que nous en avons parlé, ainsi qu'avec M. Langdon. Il s'agirait de faire adopter le projet de loi, étant entendu à l'avance que je m'engage à faire comparaître ici les plus grands spécialistes, comme Andrew Sarlos.

M. Langdon a eu une bonne idée ce matin. Il se pourrait que le comité soit dissout entre-temps, mais nous pourrions inscrire cette question au programme du Comité des finances.

Je me suis permis de prendre l'initiative ce matin. J'ai assisté à la séance du Comité des finances, dont le président, Don Blenkarn, a donné son accord pour que certains membres de ce comité inscrivent cette question au programme du Comité des finances d'ici quelques mois. En fait, M. Blenkarn souhaitait que ce projet de loi soit renvoyé dès le départ au Comité des finances, mais celui-ci avait un programme trop chargé.

Je suis sûr que nous devrions pouvoir faire venir trois ou quatre témoins éminents en mars ou en avril devant le Comité des finances.